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Geachte lezer, geachte Minister, geachte RDI  
  
  
Met grote verbazing en afschuw hebben we onlangs kennisgenomen van het voorstel tot herindeling van de NCLO-
kavels en FM-frequenties. Het voorstel lijkt eerder op een aaneenrijging van FM-frequenties en herverdeling van 
kavels, welke door de groot verbruikers welhaast omgevormd zijn tot bijna landelijke commerciële FM-frequenties 
met als kennelijk doel hierdoor een zo groot mogelijk semi-landelijk bereik te creëren onder de vlag van een veiling 
voor niet-landelijke FM-frequenties. Het zijn niet-landelijke Frequenties en dus niet bedoelt op als landelijke 
frequentie ingezet te worden! 
  
Met name het deel waarin de recent geveilde kavels B39 t/m B54 voor nieuwkomers nu worden opgeslokt binnen 
de nog groter geworden overige kavels baart ons ernstig zorgen. 
Al eerder zijn omstreeks 2013 - 2015 via de “Gedragslijn netwerkverbetering FM en bescherming paarse gebieden” 
van het (destijds) Agentschap Telecom de toenmalige B-kavels met meer dan 100 aanpassingen in vermogen dan 
wel met toevoeging van nieuwe FM-frequenties aan die kavels uitgebreid om maar meer en meer bereik te 
kunnen creëren.  
Hierdoor hadden nieuwkomers destijds ook al het nakijken in hun strijd een FM-frequentie te kunnen verwerven. 
Deze B-kavels zijn ook nog eens enkele keren (veelal) gratis verlengt, waardoor kavels sinds de uitgifte ervan niet 
door andere gegadigde konden worden verworven anders dan door een eventuele overname van de gehele 
vergunning of via een licentieconstructie. 
  
De voorgenomen veilig staat nu geheel in het teken van de NLCR-omroepen welke alleen maar meer en meer 
kavels en FM-frequentie ruimte willen veroveren om zo eventuele concurrentie uit te kunnen sluiten van de markt. 
Dit staat totaal haaks op de taak van de overheid (wetgever) namelijk het maken van beleid tot bevorderen c.q. 
creëren van concurrentie binnen de radio-omroepmarkt en niet een nieuw beleid maken waarin concurrentie juist 
wordt uitgesloten zoals in de voorgenomen plannen wel gebeurt. 
 
Dit beleid is ook al waar te nemen rondom de verdeling van DAB+ laag 6 waarbij bestaande DAB+ zenders die nu al 
operationeel zijn eerst uit zouden moeten en later pas weer na uitgifte van een vergunning en er ook eerst nog 
een overeenkomst is tussen lokale en commerciële omroepen weer kunnen gaan uitzenden in 2025. Kortom een 
jaar uit de lucht terwijl er bij de huidige DAB+ laag 6 gebruikers al samenwerking overeenkomsten liggen en er 
mogelijk alleen een frequentieomschakeling moet plaatsvinden waarna er na een korte onderbreking weer door 
kan worden gegaan. 
De huidige gebruikers worden dus zo gedwongen hun uitzendingen zowel op FM als ook DAB+ te staken. Hierdoor 
wordt het de relatief recent gestarte commerciële omroepen wederom onmogelijk gemaakt uit te zenden.  
De overige NLCO gebruikers kunnen ondertussen blijven uitzenden via FM en DAB+ tot de veiling in 2025. 
 
De kavels B27 t/m B38 en B39 t/m B54 welke nu dreigen te worden opgeofferde zijn allen uitgegeven en geveild 
als niet-landelijk omroep. Eerst met behulp van een Beauty contest in 2008 (kavels B27 t/m B38) en later verlengd 
of geveild in 2022 aan de hoogste bieder. In 2022 volgens een veiling voor kavels B39 t/m B54. 
U doet het nu voorkomen alsof er überhaupt ooit frequenties zijn uitgegeven voor lokaal gebruik. De kavels B27 
t/m B38 zijn verdeeld als restfrequenties welke in 2003 nog niet uitgewerkt waren (en dus destijds niet konden 



worden geveild) en dus nadrukkelijk niet als lokale frequentie. Er zijn dus tot op heden geen enkele kleine lokale 
FM-frequenties geveild of vergeven maar uitsluitend NLCO-frequenties met een minder groot bereik, Deze FM-
frequenties worden op dit moment gebruikt door NLCR en of KRCO leden en een aantal zelfstandige spelers. 
 
Rechtszaken NLCR en KRCO 
Via diverse rechtszaken door onder meer KRCO en/of een of meerdere van haar leden welke (na meer dan 15 jaar 
lang procederen etc.) eindelijk een aantal kavels hebben verworven dreigen onze leden nu deze in 2022 geveilde 
en verworven FM-frequenties weer kwijt te raken aan spelers die al vele malen FM-frequenties gratis hebben 
verworven en deze vaak ook om niet verlengd hebben zien worden.  
 
Niet één lokale speler kwam er in 2008 aan te pas. Op één na zijn destijds alle kavels toegevallen aan slechts één 
enkele speler welke door bieding van 64 of zelfs 68 procent regiogerichtheid (onmogelijk te halen regiogerichte 
percentages, daar alleen al hadden uw wenkbrauwen ernstig van moeten gaan fronsen) alle kavels voor 
nieuwkomers en andere omroepen wegkaapte en er een met zijn eerder verworven andere kavels een semi- 
landelijk programma op ging uitzenden. Later bleek dat deze regiogerichtheidspercentages niet gehaald werden.  
  
In 2018 oordeelde de Rechtbank Rotterdam dat door RadioNL niet voldaan werd aan de regiogerichtheid en dat de 
eisende partijen bij AT verzoeken tot handhaving in kon dienen (een wettelijke taak nota bene van AT) maar die 
handhavingsverzoeken zijn nooit gehonoreerd noch uitgevoerd laat staan dat er sancties zijn opgelegd of gevolgen 
heeft gehad. Handhaving is nota bene een wettelijk taak van de RDI. 
  

De Vereniging KRCO heeft in 2016 geprocedeerd met als doel de minister te dwingen handhavend op te treden ten 
aanzien van de regiogerichtheid van de programmering van een groot aantal kavels van RadioNL. De minister had 
het bezwaar van KRCO eerder niet-ontvankelijk verklaard. De rechtbank Rotterdam oordeelt echter dat KRCO wel 
degelijk betrokken is bij het door haar gevraagde handhavingsbesluit. De rechtbank verklaart het beroep gegrond 
en vernietigt het besluit van de minister. De minister neemt daarop een nieuw besluit, waarover tot op heden nog 
steeds geprocedeerd wordt. In een tussen uitspraak heeft het CBb al wel aangegeven KRCO inderdaad als 
belanghebbende aan te merken en daarmee het oordeel van de rechtbank te delen. Dit stelt KRCO in de 
gelegenheid om bij AT verzoeken in te dienen handhavend op te treden ten aanzien van de gestelde 
regiogerichtheidseisen van de huidige vergunninghouders. 

ECLI:NL:RBROT:2016:9417, tussen uitspraak CBB:17/118, ECLI:NL:RBROT:2017:6330 
                 
EN           

In 2018 oordeelt de rechtbank als onderdeel van een al langer lopende zaak dat RadioNL in 
een groot deel van Nederland uitzond, waardoor er sprake was van een semi-landelijk format dat op oneigenlijke 
wijze concurreerde met een of meer landelijke commerciële radio-omroepen. De rechtbank oordeelt dat indien 
RadioNL een dergelijk format wenst aan te bieden, zij zelf te zijner tijd kan bieden bij een nieuwe veiling van 
vergunningen voor landelijke commerciële radio-omroep. 

ECLI:NL:RBROT:2018:6248 
  
 
Gun factor:  
In 2019 hebben de gezamenlijke nieuwkomers/ de KRCO op uitnodiging van het Agentschap Telecom met de 
minister gesproken over de ontstane impasse in de radiowereld (mede ook door de hierboven aangehaalde 
uitspraken). 
Hier is met alle uitgenodigde partijen gesproken om te komen tot afspraken om rust in de markt te creëren, en 
elkaar wat "te gunnen" resulterend in het zogenaamde Kerstakkoord.  
De Nieuwkomers uit 2022 zouden 2 jaar gratis mogen uitzenden (de heer Karsten van Radio Decibel noemde het 
nog een Porsche weggeven) via kavel B39 t/m B54 en daarna zou er wetgeving hiervoor gemaakt worden en 
zouden deze “kleine” FM-frequenties worden geveild net als de overige NLCO-frequenties. Gratis bleek in 2022 
alsnog een veiling te zijn. De FM-frequenties die ter beschikking kwamen waren door de KRCO met belangeloze 
hulp van Broadcast Partners gedolven en doorgerekend.  
 



De eerder vergunde kavels (B39 t/m B54) worden nu in het nieuwe voorstel zonder blikken of blozen afgenomen 
en samengevoegd met bestaande kavels of er worden nieuwe kavels van gemaakt welke tot doel zouden hebben 
om te komen tot een zogenaamde optimalisatie. De eerder genoemde nieuwkomers staan dus wederom met lege 
handen omdat hun FM-frequenties bij de andere kabels worden geveegd en er niets meer gegund wordt aan de 
overige spelers in de markt, niets!  
Een en ander lijkt dus geheel ten dienste van de NLCR omroepen die kennelijk alleen door schaalvergroting hun 
broek op zouden kunnen houden en daarom ook al hun eigen (destijds vrijwillig) geboden regio 
gerichtheidspercentage overboord hebben kunnen gooien …  om dan nu wel levensvatbaar te kunnen zijn?  
Hiertoe heeft de minister in 2022 al een veiling georganiseerd waarbij omroepen de kans kregen om toen de 
vrijwillig geboden regiogerichtheid percentages om te kunnen zetten naar het minimale regiogerichtheid bod van 
10 procent. Daarbij konden ze hun eigen kavel bijna gratis of voor relatief lage bedragen terug te kopen.  
Daarnaast werd er nog een extra escape ingebouwd namelijk de mogelijkheid om, indien het gewenste kavel naar 
een andere aanbieder dreigde te gaan, men alsnog het kavel terug kon trekken uit de veiling (veiling onder 
voorwaarde noemde men dit) en zelf tegen het eerder geboden percentage regiogerichtheid door kon gaan.  
Het is dan ook vreemd te lezen dat de minister nu zomaar hals over kop haar recent ingezette beleid overboord 
gooit. 
 
 
Consultatie:  
We lezen dat er het een en ander is geconsulteerd met de gebruikers. Maar de kleine commerciële gebruikers al 
dan niet aangesloten bij de KRCO zijn in deze dus niet geraadpleegd c.q. geconsulteerd, ook de huidig in gebruik 
zijnde FM-frequenties (B39 t/m B54) zijn NCLO-frequenties. Radio Ameland (LOA) is als gebruiker van kavel B27 
bijvoorbeeld ook niet geconsulteerd zo vernamen wij van het bestuur en ook gebruiker Masalsa uit Rotterdam 
heeft niet vernomen van de RDI over een consultatie evenals Eemland Radio of Salland Broadcasting en ga zo maar 
door. De consultatie is dus zéér selectief geweest. 
We stellen de RDI dan ook in gebreke vanwege het niet informeren en consulteren van wensen van de kleine 
commerciële FM- gebruikers. Nu lijkt het nieuwe plan dus volledig toegeschreven en geschreven op de NLCR en 
haar leden welke al (enorm) veel FM- frequenties in handen hebben maar waarvoor het huidige bereik van hun 
radiozenders blijkbaar nog niet genoeg is! U schrijft zelf meerdere keren: “Dit is tevens in lijn met de input van de 
NLCR”. 
In de volksmond wordt dergelijk gedrag ook wel “Rupsje nooit genoeg” genoemd, het is nooit voldoende altijd 
meer en meer … Ons motto " Wees eens blij met wat je hebt en gun een ander ook iets!" 
 
 
Geen rechtvaardig beleid: 
Voor de consultatie is er door u enkel gesproken met (een aantal) NLCR leden en niet met de overige 
vergunninghouders/ omroepen welke in 2022 hun frequenties (soms wel voor meer dan 20.000 euro) hebben 
bemachtigd en natuurlijk hadden verwacht dat hun frequenties (logischerwijze) zouden worden door verlengt 
zoals met de andere FM-frequenties ook telkens is gebeurd.  
De huidige “kleine” FM-frequenties zouden dan ook ambtshalve in ieder geval dienen te worden verlengd tot 1 
september 2025 zodat de huidige gebruikers hun radio-uitzendingen kunnen continueren en de aflooptijden gelijk 
zijn aan die van de overige NLCO-frequenties. 
Dit ook gelet op de rechtszaak van de landelijke spelers waarbij uit de uitspraak van de rechter bleek dat “gelijke 
kavels een gelijk luidende einddatum moeten hebben”. 
We menen daarom dat er een juridisch delict wordt gepleegd door de overheid door een verplichte uitzendstop 
van één jaar in te stellen, terwijl de concurrentie gewoon door kan blijven uitzenden tot 2025. 
  
 
Geen FM-frequenties meer voor kleine commerciële omroepen: 
In het begin waren NLCO FM-frequenties bedoelt om maximaal twee kavels aan elkaar te kunnen koppelen, nu lijkt 
de norm de maximale dekking van 30% te worden. Als je met het huidige voorstel een beetje handig bent in 
rekenen (eventueel een Stroman gebruikt om meerdere kavels te verkrijgen) en je je automatisering slim inzet kan 



je alle kavels aan elkaar knopen om zodoende een landelijk dekkend netwerk te realiseren, dat lijkt ons niet de 
bedoeling. Zie ook de uitspraak van Rechtbank Rotterdam eerder in dit schrijven. 

 
“… “ De rechtbank oordeelt dat indien RadioNL een dergelijk format wenst aan te bieden, zij zelf te zijner tijd 
kan bieden bij een nieuwe veiling van vergunningen voor landelijke commerciële radio-omroep “… “ 

ECLI:NL:RBROT:2018:6248 
 
Daarnaast is er nog steeds de mogelijkheid dat regionale kavels gebruikt kunnen worden door landelijke partijen 
die veel diepere (financiële) zaken hebben dan de kleine commerciële omroepen en andere NLCO-omroepen 
waardoor het nog lastiger wordt om een FM- frequentie te bemachtigen.  
 
 
Voorstel en Advies Commissie Don: 
In het huidige voorstel is nagenoeg volledig het advies en wensen van zowel de NLCR (zie eerder) als de Commissie 
Don gebruikt (het omstreden rapport “Naar een toekomstbestendig beleid voor commerciële radio” uit 2020). Dat 
rapport uit 2020 houdt echter geen rekening met de komst na 2020 (in 2022) van klein commerciële omroepen 
zoals ze thans bestaan. De commissie Don heeft ook hier niet de KRCO niet gevraagd hoe de bedrijfsplannen of 
exploitatiekosten onze leden zijn op dit gebied 
  
En dus wordt er, omdat er wordt getwijfeld aan de economische levensvatbaarheid van kleine FM-kavels, maar 
direct door RDI-onderzoek gedaan naar een andere indeling van deze niet landelijke commerciële FM-kavels. Het 
hele plan lijkt dus vooral gebaseerd op een aannames.  
Heeft RDI de exploitanten van deze kleine, met name kleine lokale commerciële FM-frequenties wel eens gevraagd 
naar de exploitatie? 
Alle door KRCO bevraagde omroepen zouden graag door willen op de ingeslagen weg en hebben daar ook forse 
investeringen in bijvoorbeeld zendapparatuur voor gedaan. Een nieuwe omroep heeft minimaal 6 tot 8 jaar nodig 
om geïnvesteerde gelden terug te verdienen, dit speelde wel een rol bij de verdeling van de landelijke frequenties 
zomer 2023 maar lijkt nu totaal niet meer van belang te zijn. Met de nieuwe plannen lijkt dit een enorme 
kapitaalvernietiging te gaan worden. 
 
 
Exploitatie: 
De leden van de KRCO en de overige kleine commerciële omroepen willen niets liever dan blijven uitzenden via 
hun huidige frequenties. Deze omroepen hebben niet de behoefte enorm groot te worden zoals veel van de 
overige grote NLCO FM frequentie gebruikers. KRCO leden richten zich juist op een kleine regio, stad of dorp 
omdat ze daar binding mee hebben, gebruik kunnen maken van de gun-factor bij adverteerders en sponsoren en 
hierdoor de exploitatie in de hand te houden is. Op deze manier kunnen ze voldoen aan alle kosten zoals 
Buma/Stemra en Sena als ook de Reclame Code commissie en de kosten voor CvdM en RDI. Veel van deze kleine 
commerciële radiostations zijn niet opgericht om er schat hemelrijk mee te worden maar om te voorzien in een 
behoefte.  
Het staat of valt dus met de exploitatie, deze moet haalbaar en betaalbaar blijven. Door juist maar één (mogelijk 
twee) FM-zenders te exploiteren kunnen die kosten laag blijven en is die exploitatie ook met relatief beperkte 
middelen in stand te houden. 
 
Veel publieke lokale/ streek omroepen zenden niet of nauwelijks de vereiste 50% informatie uit (hoewel dat wel 
hun wettelijk kader is, de zogenaamde ICE-norm) waardoor juist de kleine commerciële omroepen het gat kunnen 
vullen dat hierdoor ontstaat.    

 
Produceren programma’s/ Licentieovereenkomsten  
De KRCO merkt op dat als grotere kavels nou zo goed (of beter) te exploiteren zijn, waarom worden dan in 
bijvoorbeeld Limburg, Brabant, Zuid- en Noord Holland en in de Randstad verkregen kavels door de 



vergunninghouder verhuurt aan een derde partij? Omdat ze zo goed te exploiteren zijn of omdat er met de 
verhuur geld te verdienen valt? Dan schiet het hele plan van regiogerichte zenders zijn doel volledige voorbij! 
Opvallend is dat juist dit ene puntje uit het rapport van de Commissie Don dan weer niet wordt overgenomen 
namelijk de Commissie Don is van mening dat licentieovereenkomsten (Radio 10 Brabant, Q Limburg etc.) niet 
moet kunnen waardoor geen enkele landelijke partij toegang moeten kunnen krijgen tot de regionale markt. 
  
  
Concurrentie bevorderend: 
Er wordt door zowel de overheid als RDI vaak gesproken over een pluriform en gekleurd radio landschap dat 
bovendien concurrentie bevorderend zou moeten werken. In het huidige voorstel is nauwelijks nog sprake van 
pluriformiteit en verscheidenheid, het gaat meer (grotere kavels) en meer van hetzelfde worden. Daar waar de 
landelijke omroepen zich veelal richten op de grote gemene deler als de boodschappers van 13-39 jaar en de 
commerciële regionale omroepen dit veelal volgen (zeker degene die hun kavel door een derde (soms landelijke) 
partij laten produceren) zijn het juist de kleine commerciële Radiostations die dit waar maken. Zij hebben ook 
aandacht voor streek of lokale artiesten en verzorgen streeknieuws en maken het ook mogelijk voor de slager of 
de bakker om de hoek om op de radio te kunnen adverteren. Iets dat veel kostbaarder is bij de “grote” landelijke 
of regionale omroepen.  
Waarom dat wel kan? Omdat de kosten laag gehouden kunnen worden.  
Dit is in feite dus een versterking van de lokale/ streek gebonden gemeenschap en middenstand die hun weg niet 
vinden naar de publieke lokale omroepen (vanwege bijvoorbeeld de lappendeken aan programma’s of de hobby-
matige uitstraling van deze omroepen) of grotere commerciële omroepen die hoge bedragen vragen voor hun 
reclamezendtijd of zo groot zijn dat ze niet eens aandacht hebben voor de streek.  
Er is dus wel degelijk bestaansrecht voor Commerciële Regionale Omroep met maar een enkele FM-frequentie. In 
het verleden, jaren 80/ 90, waren juist deze destijds veelal illegaal uitzendende radiostations (denk bijvoorbeeld 
aan Free Radio Rotterdam, Keizerstad en Delta Radio Nijmegen, WAPS en Decibel Amsterdam, Eemland, Super en 
Keistad Radio Amersfoort, Roulette en Digitaal FM Baarn en vele andere door het hele land opperende 
zogenoemde illegale radiostations mateloos populair in hun regio’s. 
 
De KRCO vindt dat u er nu wel heel erg lichtvoetig mee omgaat door deze “kleine” FM-Frequenties in het voorstel 
van de kaart te vegen. Er is juist vraag naar meer streekgebonden FM-frequenties in plaats van enorme regionale 
kavels waarbij alles maar op één hoop wordt gegooid en er demografisch onlogische constructies ontstaan. In het 
voorstel worden bijvoorbeeld Utrecht, Amersfoort, Apeldoorn, Ede, Arnhem, Nijmegen en Zieuwent in kavel B20 
samen gevoegd, of Den Helder, Alkmaar en Amsterdam in B03, en Deventer, Zwolle en … Enschede in B18, regio’s 
die werkelijk niets met elkaar te maken hebben. 
 
 
Veiling en prijzen: 
We kunnen ons niet aan de indruk onttrekken dat het uiteindelijke doel van de veiling is om zoveel mogelijk geld 
binnen te slepen met de veiling. Het is echter niet wenselijk dat een overheid de opbrengsten van bijvoorbeeld een 
veiling (winst) probeert te maximaliseren, dat is niet waar een overheid voor zou moeten staan en dit ook nooit de 
bedoeling is geweest. 
 
                                                         
Inschrijf gelden en Start tarieven 
De KRCO is van mening dat het inschrijfgeld van 20.000 euro veel te hoog is. In 2022 was het borgbedrag voor de 
veiling 5.000 euro. Bij eerdere veilingen van NLCO-frequenties was het bedrag 10.000 euro. Nu vraagt u maar 
liefst 20.000 euro borg. Dit is geld dat een radio-ondernemer tijdelijk even niet meer kan besteden aan de 
onderneming hangende de veiling en het voortraject.  
En bedrag tot vaststelling of een onderneming al dan niet kredietwaardig is kan ook met een lager bedrag worden 
bereikt namelijk een bedrag naar rato van de omvang van het kavel. Voor kleinere kavels zou een bedrag van 
maximaal 5.000 euro voldoende moeten zijn, grotere kavels zouden dan iets hogere bedragen met een max. van 
10.000 euro rechtvaardigen. Hierdoor maak je een veiling toegankelijk en niet onmogelijk.   



Inschakel verplichting 
Gebleken is dat bij in gebruik name van nieuwe frequenties door nieuwe vergunninghouders ruimer moet worden 
omgegaan met de inschakel verplichting. Voor bestaande partijen met bestaande kavels kan de inschakeltijd 
minder dan een maand zijn. Echter omroepen die een nieuw kavel verwerven dienen meer tijd te krijgen om te 
voldoen aan de inschakel verplichting. Tijdens de eerst veilingen zijn termijnen genomen van 1 jaar De KRCO pleit 
voor een maximale inschakel termijn van 9 maanden, dit blijkt in de praktijk veelal voldoende.  
Er zullen daarnaast uitzonderingen bestaan waar voorzieningen niet op tijd kunnen worden geleverd (denk aan 
NUTS voorzieningen) hiervoor dient dan een uitzondering te worden gemaakt voor de periode die een NUTS 
leverancier (bijvoorbeeld een energieleverancier) nodig heeft voor levering. Dit zou in onze optiek maximaal 1,5 
jaar moeten zijn. 
 
 
RNN 
De KRCO heeft de reactie gelezen van RNN Radio Netwerk Nederland welke stelt dat een aantal Omroepen RNN 
inmiddels heeft verzocht om hun mogelijk te verwerven kavel te exploiteren. Enkele van deze frequenties zijn niet 
gesitueerd op locaties waar RNN-opstelpunten heeft. RNN verzoekt de RDI dus maar even om kavels en 
frequenties om te plannen naar opstelpunten van haar en ook nog in een zeer korte periode. 
KRCO vindt dit een vreemde gang van zaken, elke operator of omroep kan en mag te allen tijde op de huidige 
locaties haar antennes ophangen tegen een marktconforme prijs. Dit geldt ook voor RNN en huidige omroepen. 
Het is dus dan ook onwenselijk dat speciaal voor RNN nu al toezeggingen worden gedaan om mogelijk zenders te 
mogen verplaatsen naar masten welke zij in haar bezit heeft, terwijl andere omroepen de normale procedures 
dient te volgen tot verplaatsing binnen de geldende normen. FM-frequenties met een vermogen lager dan 1 KW 
mogen volgens het Verdrag van Genève 1984, 5 Km worden verplaatst en vermogens hoger dan 1 KW mogen zelfs 
tot 15 Km worden verplaatst zonder aanpassing van antenne diagram of vermogen. 
RNN heeft hierop geen uitzonderingspositie. 
Wij wijzen de minister op de consultatie van 6 april 2021 t.b.v. “Besluit bekendmaking kleine FM-frequenties” 
waarin RNN notabene zelf schrijft dat deze nieuwe lokaal commerciële frequenties (er moest voor enkele zelfs nog 
een opstelpunt gemaakt worden) juist niet verplaatst mogen worden en dat er een type aanduiding van antennes 
in de vergunning dient te worden verankerd.  
 
https://www.internetconsultatie.nl/besluit/reactie/75405b5f-478a-4206-852c-cf3a34323711 
  

Wij willen het agentschap dringend meegeven om voor al deze nieuwe lokaal commerciële frequenties een praktisch 
antenne diagram mee te geven met een type antenne. Gebeurd dit niet dan zal dit problemen gaat opleveren in de 
bestaande markt en dus handhavingsverzoeken gaat opleveren alleen nu andersom van bestaande 
vergunninghouders naar de nieuwe lokaal commerciële vergunninghouders, als de gebruikte 
antenne/vermogen/hoogte en opstelpunt niet nageleefd worden. Daarom een groot verzoek om een praktisch 
diagram met een type antenne te verankeren in de vergunningen. 
RNN 6 april 2021 

  
  
Alle FM-frequenties welke zijn uitgegeven in 2022 zijn door RDI afgelopen periode (wat zeer uitzonderlijk is) tot in 
den treure gecontroleerd op stralingsdiagrammen en vermogens. Dit heeft niet alleen veel tijd maar ook veel extra 
geld gekost. Slechts één frequentie mocht uiteindelijk 2,5 km worden verplaatst omdat alle werkzaamheden al 
waren verricht en contracten getekend waren.  
We kunnen dus stellen dat RNN een uitzondering voor zichzelf wenst te verkrijgen en voor anderen operators dan 
wel omroepen dienen de normale wegen belopen te worden en mogen zenders uitsluitend volgens de geveilde 
parameters mogen worden opgesteld.  
De opmerking over de zogenaamde NIB-status vinden we erg vreemd, een NIB-status voor een zender wil zeggen 
dat indien deze zender storing veroorzaakt, de toezichthouder kan bepalen dat deze zender uitgezet moet worden 
of met andere parameters in gebruik mag blijven. Deze status kan niet zomaar opgeheven worden. 
 
 

https://www.internetconsultatie.nl/besluit/reactie/75405b5f-478a-4206-852c-cf3a34323711


Conclusie: 
We verzoeken de RDI alsnog opnieuw alle vergunninghouders van NLCO FM-frequentie ruim te consulteren voor 
wat betreft hun wensen met betrekking tot een mogelijke nieuwe veiling en ook oog te hebben voor de belangen 
anders dan alleen een aantal leden van de NLCR welke, zoals uit het verleden blijkt, semi-landelijke omroep willen 
maken met zeer veel radio omroepen (zich niet beperkend tot de maximaal drie welke landelijk wel is bepaald om 
ongewenste schaal vergroting dan wel ketenvorming tegen te gaan).  
Er is wel degelijk een markt voor dergelijke omroepen en daar wordt nu zomaar overheen gestapt ten faveure van 
de grotere NLCO-gebruikers verenigd in de NLCR  terwijl vergunninghouders welke wel volgens de in 2003 
uitgegeven voorwaarden en inzichten regiogerichte programma's uitzenden (de leden van de KRCO en enkele 
zelfstandigen) binnen een beperkt gebied kennelijk buiten de boot dreigen te vallen. 
  
De KRCO roept de Minister op om deze veiling uit te stellen met twee jaar en alle huidige omroepen ambtshalve te 
verlengen met die periode met als einddatum 1 september 2026. In deze tijd een geheel nieuw beleid te 
formuleren rekening houdende met alle huidige vergunninghouders. Daarnaast ook nog op de plank liggende 
frequenties zoals 93,9 MHz Rotterdam, 95.2 MHz  Den Bosch en verdere FM-frequenties zoals bijvoorbeeld 
Maastricht etc. hierin mee te nemen om te komen tot een beleid dat eindelijk recht doet aan de afspraken 
gemaakt in het zogeheten Kerstakkoord met respect voor het doel waarvoor destijds deze FM-frequenties ter 
beschikking zijn gesteld namelijk niet-landelijke omroep waaraan ook de Minister zich dient te houden. Mogelijk 
heeft de nieuwe minister van EZK, welke van andere huize komt dan voorgaande ministers, hier ook nog een 
menig dan wel beleid voor. 
  
Zoals de Rechtbank Rotterdam al eerder constateerde zou bij de wens tot schaal vergroting deze omroepen deel 
dienen te nemen aan een landelijke veiling en niet de regionale kavels clusteren tot een net niet 30% groen gebied 
dekkende omroep. 
 

In 2018 oordeelt de rechtbank als onderdeel van een al langer lopende zaak dat RadioNL in een groot deel van 
Nederland uitzond, waardoor er sprake was van een semi-landelijk format dat op oneigenlijke wijze concurreerde met 
een of meer landelijke commerciële radio-omroepen. De rechtbank oordeelt dat indien RadioNL een dergelijk format 
wenst aan te bieden, zij zelf te zijner tijd kan bieden bij een nieuwe veiling van vergunningen voor landelijke  
commerciële radio-omroep. 
ECLI:NL:RBROT:2018:6248 

 
Daarnaast stellen we wederom de vraag of er gezien de huidige politiek ontstane situatie, PVV, NSC, BBB en VVD 
als nieuwe coalitiepartners, het nog de vraag is of en in welke vorm publieke omroepen in de toekomst zullen 
bestaan of bestaansrecht hebben. Dit heeft ook consequenties in de huidige opzet voor commerciële omroepen. 
  
 
                                                                                                                               
Met vriendelijke groet, 
 
Bestuur KRCO 
Mede namens alle bij KRCO aangesloten omroepen. 

 


